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摘要
近年來由於電子顯微鏡效能及週邊設施提升，以簡單而直接的觀察就能測量估計病毒大小及其構造，所以對於例行性的送檢檢體，能提供快速的檢診服務。2011年1~11月接受送檢檢體共750件，其中以負染法檢驗743件，以超薄切片法檢驗7件。
檢體以動物別區分，禽類檢體265件19件觀察到特異性的病原，草食動物78件4件觀察到特異性病原，水生動物263件112件觀察到特異性病原，豬檢體8件沒有觀察到特異性病原，其它類檢體129件1件觀察到特異性病原。
2011 pathogen detected and diagnosed the results of statistics by electron microscope
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Abstract
In recent years, the electron microscope performance and accessory devices were promoted and the observation of viral structure and the estimation of viral size become simple and direct. Up to November 2011,we  received a total of 750 specimens. 743 specimens examined by negative stain.7 specimens examined by ultra-thin section. 265 poultry specimens in which 19 specific pathogen observed.78 herbivore specimens in which 4 specific pathogen observed. 263 aquatic specimens in which 112 specific pathogen observed. 8 swine specimens in which no specific pathogen observed. 129 other categories specimens in which 1 specific pathogen observed.
